
 

 
 

 

Προς το Προεδρείο της Βουλής των Ελλήνων 

ΑΝΑΦΟΡΑ 

Για τους κ.κ. Υπουργούς 

 Υποδομών και Μεταφορών 

 Πολιτισμού  

 
Θέμα: « Δήμος Μινώα Πεδιάδας -Ενημέρωση για τη συνεδρίαση του Κεντρικού 

Αρχαιολογικού Συμβουλίου (Κ.Α.Σ) σχετικά με το Μινωικό Μνημείο στο βουνό 

«Παπούρα» και προγραμματισμός επόμενων ενεργειών» 

 

Ο Βουλευτής ν. Ηρακλείου ΣΥ.ΡΙΖ.Α - Προοδευτική Συμμαχία Μαμουλάκης 

Χαράλαμπος (Χάρης) καταθέτει προς τους κ.κ. Υπουργούς Πολιτισμού και Μεταφορών 

και Υποδομών,  ως αναφορά, την  με αριθμό 138/2025  απόφασή του Δήμου Μινώα 

Πεδιάδας,  η οποία φέρει στοιχεία πρωτοκόλλου με αρ. 16357/11-07-2025 και αφορά 

απόσπασμα έκτακτης συνεδίασης του Δ.Σ. για το ζήτημα που έχει προκύψει με τη 

εγκατάστση ραντάρ αεροναυτιλίας στο Μινωικό μνημείο του λόφου Παπούρα.  

Συγκεκριμένα εκφράζεται ο βαθύς προβληματισμός της Δημοτικής Αρχής και της 

τοπικής κοινωνίας, σχετικά με την τύχη του Μινωικού Μνημείου που εντοπίστηκε στον λόφο 

Παπούρα. Κύριος λόγος για την ανησυχία αυτή, είναι η επιμονή για την εγκατάσταση, στον 

ίδιο χώρο και σε απόσταση αναπνοής από το Μινωικό Μνημείο, του συστήματος των δύο 

ραντάρ για την εξυπηρέτηση του Διεθνούς Αεροδρομίου στο Καστέλλι που μάλιστα 

παρουσιάζεται αναληθώς ως μονόδρομος αγνοώντας τις τεράστιες επιπτώσεις μιας τέτοιας 

επιλογής τόσο στην υγεία των κατοίκων της περιοχής όσο και στην «απαξίωση» ενός τέτοιου 

ευρήματος. 

Κατά συνέπεια, ο Δήμος αιτείται τη διενέργεια αυτοψίας, ώστε τα μέλη του ΚΑΣ να έχουν 

ιδία αντίληψη για το Μνημείο, καθώς και την εκπόνηση μελέτης ηλεκτρομαγνητικής 

ακτινοβολίας Η/Μ», ενημερώνοντας παράλληλα για τη πρόθεσή του να προχωρήσει εάν 

χρειαστεί στην άσκηση των προβλεπόμενων ενδίκων μέσων. 

Επισυνάπτεται η σχετική Απόφαση. 

Παρακαλούμε για την απάντηση και τις δικές σας ενέργειες. 

Αθήνα, 16 Ιουλίου 2025 

Οι καταθέτων Βουλευτής 

Μαμουλάκης Χάρης 

 

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:

2636

Ημερομ. Κατάθεσης:

18/7/2025



 

 

 ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ 
ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ   
ΝΟΜΟΣ ΗΡΑΚΛΕΙΟΥ   
ΔΗΜΟΣ ΜΙΝΩΑ ΠΕΔΙΑΔΑΣ Αριθμός Πρωτοκόλλου: 16357/11-07-2025 

--------   
ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ Αριθμός Απόφασης: 138/2025 

 
ΘΕΜΑ: Ενημέρωση για τη συνεδρίαση του Κεντρικού Αρχαιολογικού 

Συμβουλίου (Κ.Α.Σ) σχετικά με το Μινωικό Μνημείο στο βουνό 
«Παπούρα» και προγραμματισμός επόμενων ενεργειών. 

ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

Από το 13ο / 2025 πρακτικό ΕΚΤΑΚΤΗΣ συνεδρίασης Δημοτικού 
Συμβουλίου 

- Το Δημοτικό Συμβούλιο Μινώα Πεδιάδας συνεδρίασε δια ζώσης, ύστερα από την με 
αριθμό πρωτοκόλλου: 16239/10-07-2025 (Α.Δ.Α.: 9Ψ76ΩΚ6-Φ6Ψ) πρόσκληση του 
Προέδρου, σύμφωνα με τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 του ν. 3852/2010 (Α΄ 
87) όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν, του Φ.Ε.Κ. 109/21-01-2025 τεύχος Β΄, 
Πρότυπου Κανονισμού Λειτουργίας Δημοτικού Συμβουλίου, την υπ’ αριθμόν: 
488/Α.Π.: 35496/25.4.2023 (Α.Δ.Α.: 6ΖΟΞ46ΜΤΛ6-6ΡΨ) εγκύκλιο του Υπουργείου 
Εσωτερικών, 
«Τρόποι σύγκλησης των συλλογικών οργάνων των δήμων Άρθρο 11 ν.5043/2023 
(Α’ 91)» και τα διαλαμβανόμενα στην υπ’ αριθμόν: 98/Α.Π.: 8182/26.01.2024 
(Α.Δ.Α.: 9ΝΚ846ΜΤΛ6-Π6Λ) όμοια. 

- Η πρόσκληση της παρούσας συνεδρίασης, δημοσιεύτηκε στον ειδικό χώρο 
δημοσιεύσεων και στην ιστοσελίδα του Δήμου στο διαδίκτυο, επιδόθηκε νόμιμα μαζί 
με τις εισηγήσεις όλων των θεμάτων της Ημερήσιας Διάταξης στους Δημοτικούς 
Συμβούλους και στον Δήμαρχο και γνωστοποιήθηκε στους Προέδρους των 
Συμβουλίων των Δημοτικών Κοινοτήτων και στους Προέδρους των Δημοτικών 
Κοινοτήτων, σύμφωνα με τις παρ. 4, 6 και 8 του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 (Α΄ 
87). 

- Είδος συνεδρίασης και τρόπος διεξαγωγής της: ΕΚΤΑΚΤΗ - ΔΗΜΟΣΙΑ - ΔΙΑ 
ΖΩΣΗΣ 

- Χρόνος και τόπος διεξαγωγής της συνεδρίασης: ΠΕΜΠΤΗ, 10-07-2025 / ΩΡΑ 
19:00 

ΣΤΗΝ ΑΙΘΟΥΣΑ ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΕΩΝ ΤΟΥ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΚΑΤΑΣΤΗΜΑΤΟΣ 
ΚΑΣΤΕΛΛΙΟΥ, ΣΤΟ ΚΑΣΤΕΛΛΙ. 

 
ΔΗΜΑΡΧΟΣ: ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: ΚΑΛΟΓΕΡΑΚΗΣ 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
ΜΑΥΡΟΠΟΥΛΟΥ ΓΕΩΡΓΙΑ 

 

ΣΥΝΘΕΣΗ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

- 1. Αγγελάκη Ευαγγελία, 2. Αποστολογιωργάκη-Χαιρέτη Καλλιόπη, 3. Γλυκοκόκαλος 
Γεώργιος, 4. Δαγαλάκη-Χρονάκη Μαρίνα, 5. Δερμιτζάκης Ζαχαρίας, 6. Δρακάκης 
Ιωάννης, 7. Δραμουντάνη- Κουτεντάκη Όλγα, 8. Ζαμπουλάκης Εμμανουήλ, 9. 
Καλογεράκης Γεώργιος (Πρόεδρος ΔΣ), 10. Καλογερίδης Γρηγόριος, 11. 
Καλομοίρης Στυλιανός, 12. Καλυκάκη Ευφροσύνη, 13. Κουρλετάκης Εμμανουήλ, 
14. Κουτσαντωνάκης Γεώργιος, 15. Μαυροπούλου Γεωργία (Γραμματέας ΔΣ), 16. 
Μελαδάκης Νικόλαος, 17. Μελεμενής Γεώργιος, 18. Μουρτζάκης Μιχαήλ, 19. 
Μπουτιέρου-Σπυριδάκη Ιφιγένεια, 20. Παπαδόπουλος Γεώργιος, 21. Σαμωνάκης 



 

Μιχαήλ, 22. Συμιανάκης Ιωάννης, 23. Φραγκάκης Εμμανουήλ (Αντιπρόεδρος ΔΣ), 
24. Φτυλάκης Μαρίνος και 25. Ψυλλάκης Στέφανος.- 

- ΠΑΡΟΝΤΕΣ δημοτικοί σύμβουλοι: 1. Αγγελάκη Ευαγγελία, 2. 
Αποστολογιωργάκη-Χαιρέτη Καλλιόπη, 3. Γλυκοκόκαλος Γεώργιος, 4. 
Ζαμπουλάκης Εμμανουήλ, 5. Καλογεράκης Γεώργιος (Πρόεδρος ΔΣ), 6. 
Καλογερίδης Γρηγόριος, 7. Καλομοίρης Στυλιανός, 8. Καλυκάκη Ευφροσύνη, 9. 
Κουρλετάκης Εμμανουήλ, 
10. Κουτσαντωνάκης Γεώργιος, 11. Μαυροπούλου Γεωργία (Γραμματέας ΔΣ), 12. 
Μελαδάκης Νικόλαος, 
13. Μελεμενής Γεώργιος, 14. Παπαδόπουλος Γεώργιος, 15. Σαμωνάκης Μιχαήλ, 16. 
Συμιανάκης Ιωάννης, 
17. Φραγκάκης Εμμανουήλ (Αντιπρόεδρος ΔΣ) και 18. Ψυλλάκης Στέφανος.- 

- ΑΠΟΝΤΕΣ δημοτικοί σύμβουλοι: 1. Δαγαλάκη-Χρονάκη Μαρίνα, 2. Δερμιτζάκης 
Ζαχαρίας, 3. Δρακάκης Ιωάννης, 4. Δραμουντάνη-Κουτεντάκη Όλγα, 5. Μουρτζάκης 
Μιχαήλ, 6. Μπουτιέρου-Σπυριδάκη Ιφιγένεια και 7. Φτυλάκης Μαρίνος [αν και 
κλήθηκαν νόμιμα με την, αριθμό πρωτοκόλλου: 16239/10-07- 2025 (Α.Δ.Α.: 
9Ψ76ΩΚ6-Φ6Ψ), πρόσκληση του προέδρου].- 

- Διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, διότι κατά την εκφώνηση του καταλόγου ήταν 
παρόντα δεκαοχτώ (18) μέλη και απόντα επτά (7) μέλη επί συνόλου είκοσι 
πέντε (25) μελών του Δημοτικού Συμβουλίου.ΠΡΟΣΕΛΕΥΣΕΙΣ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ 
ΣΥΜΒΟΥΛΩΝ: ΟΥΔΕΙΣ. – 

- ΑΠΟΧΩΡΗΣΕΙΣ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΣΥΜΒΟΥΛΩΝ: Ο δ.σ., Μελαδάκης Νικόλαος, 
αποχώρησε αμέσως μετά από τη συζήτηση και λήψη της απόφασης για το 1ο Η.Δ 
θέμα (αρ. απόφασης 138/2025) και δεν επανήλθε μέχρι και τη λήξη της 
συνεδρίασης. – 

 ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ ΜΕ ΠΛΗΘΥΣΜΟ ΑΝΩ 
ΤΩΝ (200) ΚΑΤΟΙΚΩΝ: 

1 Αποστόλων Κουμπενάκης 
Γεώργιος 

ΠΑΡΩΝ 14 Κασταμονίτσ
ας 

Ανδριανάκης 
Μιχαήλ 

Απών 

2 Αρκαλοχωρίο
υ 

Μαλεδάκης 
Γεώργιος 

Απών 15 Καστελλιανώ
ν 

Πευκιανάκης 
Εμμανουήλ 

Απών 

3 Αρχαγγέλου Συριγωνάκης 
Μιχαήλ 

ΠΑΡΩΝ 16 Καστελλίου Σκουλούδη 
Μαρία 

ΠΑΡΟΥΣ
Α 

4 Ασκών Σταυρουλάκης 
Εμμανουήλ 

Απών 17 Λευκοχωρίου Καραμαλάκης 
Αντώνιος 

Απών 

5 Βόνης Στεφανάκης 
Εμμανουήλ 

Απών 18 Λύττου Αποστολάκης 
Χαράλαμπος 

ΠΑΡΩΝ 

6 Γαρίπας Ταμιωλάκη 
Ευαγγελία 
(Λίτσα) 

Απούσα 19 Νιπιδιτού Μαρκόπουλος 
Αγησίλαος 

Απών 

7 Γερακίου Παπαδαντωνάκ
ης 
Εμμανουήλ 

Απών 20 Παναγιάς Αποστολάκης 
Γεώργιος 

Απών 

8 Δεματίου Φτυλάκης 
Γεώργιος 

Απών 21 Πανοράματος Κλάδος 
Ιωάννης 

Απών 

9 Ζωφόρων Τσικαλάκης 
Νικόλαος 

Απών 22 Παρτίρων Καλομοίρης 
Εμμανουήλ 

ΠΑΡΩΝ 

10 Θραψανού Βολυράκης 
Εμμανουήλ 

ΠΑΡΩΝ 23 Πολυθέας Βιδάκη 
Καλλιόπη 
(Ιωάννα) 

Απούσα 

11 Ινίου Κυργιακάκης 
Εμμανουήλ 

ΠΑΡΩΝ 24 Σκινιά Νικολουδάκης 
Εμμανουήλ 

Απών 

12 Καραβάδου Παναγιωτάκης 
Δημήτριος 

Απών 25 Σμαρίου Μηλαθιανάκης 
Δημήτριος 

Απών 

13 Κασσάνων Φουκαράκης 
Νικόλαος 

Απών     

 ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ ΜΕ ΠΛΗΘΥΣΜΟ ΕΩΣ ΚΑΙ (200) 

ΑΔΑ: Ρ0ΙΧΩΚ6-ΚΜΣ 



 

ΚΑΤΟΙΚΟΥΣ: 

1 Αμαριανού Ψαράκης 
Κωνσταντίνος 

Απών 5 Μαθιάς Νικολουδάκης 
Ιωάννης 

Απών 

2 Ευαγγελισμο
ύ 

Χαριτάκης 
Κωνσταντίνος 

ΠΑΡΩΝ 6 Πατσίδερου Χριστοδουλάκη
ς 
Δημήτριος 

Απών 

3 Καρουζανού Πιταροκοίλης 
Εμμανουήλ 

Απών 7 Σαμπά Σταυρουλάκης 
Γεώργιος 

ΠΑΡΩΝ 

4 Λιλιανού Φραγκιαδουλάκ
ης 
Αριστείδης 

Απών     

 ΠΡΟΣΕΛΕΥΣΕΙΣ ΠΡΟΕΔΡΩΝ : 
 Λύττου (Αποστολάκης Χ.), Παρτίρων (Καλομοίρης Εμμ), προσήλθαν στη 

συνεδρίαση μετά την εκφώνηση του καταλόγου, δηλαδή κατά τη συζήτηση και λήψη 
απόφασης για το 1ο Η.Δ θέμα (αρ. απόφασης 138/2025).- 

 ΑΠΟΧΩΡΗΣΕΙΣ ΠΡΟΕΔΡΩΝ : 
 Σαμπά (Σταυρουλάκης Γ.), αποχώρησε αμέσως μετά τη συζήτηση και λήψη 

απόφασης για το 1ο Η.Δ θέμα (αρ. απόφασης 138/2025) και δεν επανήλθε μέχρι 
και τη λήξη της συνεδρίασης.– 

- Η πρόσκληση απεστάλη -κατά νόμο- και στον δήμαρχο Μινώα Πεδιάδας, κ. 
Κεγκέρογλου Βασίλειο, ο οποίος είναι ΠΑΡΩΝ στη συνεδρίαση. 

- Παραβρέθηκαν: Ο Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ, κ. Φραγκίσκος Παρασύρης. 
Ο Γενικός Γραμματέας του Δήμου, κ. Νικόλαος Μπελενιώτης. Η υπάλληλος του 
Τμήματος Υποστήριξης Πολιτικών Οργάνων, κ. Αικατερίνη Στιβακτάκη. 
Εκπρόσωποι επιχειρήσεων - συλλόγων - φορέων, Δημότες και/ή κάτοικοι του 
Δήμου. – 

- Τα πρακτικά τηρεί ο, δημοτικός υπάλληλος, Σηφάκης Γεώργιος του Εμμανουήλ. 

- ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΒΡΙΣΚΟΜΕΝΟ ΣΕ ΝΟΜΙΜΗ ΑΠΑΡΤΙΑ ΑΡΧΙΖΕΙ ΤΗ 
ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ. 

- Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ενημερώνει το Σώμα ότι, όπως 
αναφέρεται και στην πρόσκληση, η συνεδρίαση είναι έκτακτη και γίνεται με 
αφορμή τρέχουσες εξελίξεις που επηρεάζουν άμεσα την περιοχή και την 
καθημερινότητα των πολιτών. 

- ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ, ΟΜΟΦΩΝΑ, ΑΠΟΦΑΝΘΗΚΕ ΟΤΙ ΤΑ ΘΕΜΑΤΑ ΕΙΝΑΙ 
ΠΡΑΓΜΑΤΙ ΚΑΤΕΠΕΙΓΟΝΤΑ. 

 

ΕΙΣΗΓΗΣΗ: Αριθμός Πρωτοκόλλου 16191/10-07-2025 
 
 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: Εισάγεται από την ημερήσια διάταξη το 1ο θέμα αυτής. 

 

 
Θέμα 1ο Η.Δ.: Ενημέρωση για τη συνεδρίαση του Κεντρικού Αρχαιολογικού 

Συμβουλίου (Κ.Α.Σ) σχετικά με το Μινωικό Μνημείο στο βουνό 
«Παπούρα» και προγραμματισμός επόμενων ενεργειών. 

 
 

O πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου, Καλογεράκης Γεώργιος, έθεσε υπόψη 
των μελών την, υπ’ αριθμόν πρωτοκόλλου: 16191/10-07-2025, εισήγηση του Γραφείου 
Δημάρχου του Δήμου Μινώα Πεδιάδας, που υπογράφεται από τον δήμαρχο, κ. 
Κεγκέρογλου Βασίλειο. Η εισήγηση αυτή επιδόθηκε (με απόδειξη) στα μέλη του 
Δημοτικού Συμβουλίου μαζί με την πρόσκληση για την παρούσα τακτική - δημόσια - 
δια ζώσης συνεδρίαση και έχει ως ακολούθως: 

 
«………… 

ΑΔΑ: Ρ0ΙΧΩΚ6-ΚΜΣ 



 

ΘΕΜΑ: Ενημέρωση για τη συνεδρίαση του Κεντρικού Αρχαιολογικού Συμβουλίου 
(Κ.Α.Σ) σχετικά με το Μινωικό Μνημείο στο βουνό «Παπούρα» και 
προγραμματισμός επόμενων ενεργειών. 

 
Το Κεντρικό Αρχαιολογικό Συμβούλιο (Κ.Α.Σ.) στη συνεδρίαση του στις 

09/07/2025 συζήτησε το θέμα: «Έγκριση ή μη: α) προμελέτης εγκατάστασης 
ραδιοβοηθημάτων Νέου Διεθνούς Αερολιμένα Ηρακλείου  Κρήτης  και β)  
προστασία,  συντήρηση  και  ανάδειξη  των  αρχαίων  καταλοίπων, που 
αποκαλύφθηκαν στην κορυφή του λόφου «Παπούρα», Τ.Κ. Ευαγγελισμού, Δήμου 
Μινώα Πεδιάδος, Π.Ε. Ηρακλείου, Περιφέρειας Κρήτης, στο πλαίσιο κατασκευής του 
ανωτέρω νέου Διεθνούς Αερολιμένα». 

Η πλήρης εισήγηση η οποία κατατέθηκε και εκφράζει τις θέσεις και τις απόψεις μας έχει 
ως εξής: 

 
«Η ανάδειξη του Μινωικού Μνημείου της Παπούρας και η απεμπλοκή του από τα 

ραντάρ ως ελάχιστη ανταπόδοση στην πολύπαθη περιοχή. 

Αξιότιμε κύριε Πρόεδρε, 

Αξιότιμα μέλη του Κεντρικού Αρχαιολογικού Συμβουλίου, 

 
Στην περιοχή του Δήμου Μινώα Πεδιάδας τον οποίο εκπροσωπώ, βρίσκεται ο λόφος 
Παπούρα στον οποίο εντοπίστηκε το Μινωικό Μνημείο, και η έκταση στην οποία 
κατασκευάζεται το νέο Αεροδρόμιο. 

Ο Δήμος μας σήμερα και βρίσκεται, μπροστά σε τρεις προκλήσεις: 

Η πρώτη αφορά την αντιμετώπιση των επιπτώσεων του σεισμού της 27ης 
Σεπτεμβρίου 2021, Με τα 5.500 περίπου κίτρινα και κόκκινα κτίρια, η αποκατάσταση 
των οποίων προχωρεί με απελπιστικά αργούς ρυθμούς και αυτό μας καθιστά 
κυριολεκτικά σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης. 
Η δεύτερη πρόκληση αφορά την αντιμετώπιση της προϊούσας εγκατάλειψης της 
υπαίθρου από τους κατοίκους που είναι βέβαια χαρακτηριστικό όλης της ελληνικής 
περιφέρειας 
Η τρίτη πρόκληση αφορά το νέο διεθνές αεροδρόμιο, αφενός να αντιμετωπίσουμε τις 
επιπτώσεις από την κατασκευή και τη λειτουργία του, αφετέρου να διαμορφώσουμε 
τις προϋποθέσεις για να αξιοποιήσουμε τις ευκαιρίες που προσφέρει. 

Αγαπητά μέλη του ΚΑΣ, 
Επιτρέψτε μου να σας εκφράσω, εκ μέρους της Δημοτικής Αρχής και της τοπικής 
κοινωνίας, την έντονη ανησυχία και τον βαθύ προβληματισμό μας, σχετικά με την τύχη 
του Μινωικού Μνημείου που εντοπίστηκε στον λόφο Παπούρα. 

 
Ο κύριος λόγος για την ανησυχία μας είναι η επιμονή για την εγκατάσταση, στον ίδιο 
χώρο και σε απόσταση αναπνοής από το Μινωικό Μνημείο, του συστήματος των δύο 
ραντάρ για την εξυπηρέτηση του Διεθνούς Αεροδρομίου στο Καστέλλι που μάλιστα 
παρουσιάζεται αναληθώς ως μονόδρομος. 

Σύμφωνα με όλα τα στοιχεία που έχουν δει το φως της δημοσιότητας από την Εφορεία 
Αρχαιοτήτων Ηρακλείου και την επιστημονική κοινότητα αλλά και από τις δηλώσεις της 
ίδιας της Υπουργού κυρίας Λίνας Μενδώνη, το Μινωικό αυτό Μνημείο, είναι ιδιαίτερης 
αρχαιολογικής αξίας που θα ανοίξει νέους ορίζοντες για την υπάρχουσα γνώση σχετικά 
με την κατοίκηση και την πολιτισμική δραστηριότητα στην περιοχή κατά την 
αρχαιότητα. 
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Κατανοούμε πλήρως τη σημασία του έργου του νέου αεροδρομίου για την ανάπτυξη 
της ευρύτερης περιοχής. 

 
Προσωπικά μάλιστα, ήμουν εισηγητής του ΝΣ στη Βουλή για την ψήφιση του έργου και 
της Σύμβασης Παραχώρησης επί κυβέρνησης Σύριζα και επίσης εισηγητής επί ΝΔ το 
2022 για την επέκταση της Σύμβασης Παραχώρησης, κατά την οποία μάλιστα είχα 
τονίσει τη μεγάλη καθυστέρηση που παρατηρείται στην υποχρέωση του Υπουργείου 
Υποδομών να προχωρήσει τα έργα αεροναυτιλίας, στα οποία περιλαμβάνονται τα 
ραδιοβοηθήματα και η τοποθέτηση των ραντάρ. 

Πιστεύουμε ότι η λειτουργία του αεροδρομίου θα βοηθήσει στην ανάδειξη της περιοχής 
μας και μπορεί, με προϋποθέσεις, να την καταστήσει πόλο έλξης, χάρη στους 
σημαντικούς αρχαιολογικούς χώρους, (Γαλατάς, Λύκτος, Αρκαδία, προφήτης Ηλίας 
Αρκαλοχώρι, Ακρόπολη Σμαρίου κλπ), στο φυσικό πλούτο, την παράδοση της 
μινωικής αγγειοπλαστικής και την γνήσια κρητική κουλτούρα. 

 
Ωστόσο, δεν μπορούμε να κλείσουμε τα μάτια στην επιχειρούμενη καταστροφή, χωρίς 
εισαγωγικά, του Μνημείου που αντιτίθεται και σε όσα έχουν γίνει μέχρι σήμερα με την 
προστασία των αρχαιολογικών ανακαλύψεων. 

Το δίλημμα "ανάπτυξη ή μνημεία και πολιτισμός" είναι ψευδεπίγραφο, και εδώ 
διατυπώνεται ως απόλυτο ψέμα: "ή μαζί στον ίδιο λόφο Μινωικό μνημείο και ραντάρ ή 
δεν λειτουργεί το αεροδρόμιο"! 

Η σύγχρονη τεχνολογία, διαψεύδει τα παραπάνω και εφόσον υπάρχει διάθεση 
συνεργασίας και τεκμηριωμένη δουλειά αντί της αδράνειας μπορούν να αναζητηθούν 
οι λύσεις που υπάρχουν γύρω μας, χωρίς εκβιασμούς καταστάσεων και 
ψευτοδιλήμματα. 

 
Το σπουδαίο μνημείο της Παπούρας (σε υψόμετρο 494m) συμφωνούν όλοι ότι δεν 
μετακινείται. 

 
Ο λόγος που οι Μινωίτες επέλεξαν την ίδρυση αυτού του πιθανού «ιερού κορυφής», 
σε αυτό ακριβώς το σημείο, είναι η δεσπόζουσα θέση του. Ακόμα και σήμερα η 
συγκεκριμένη κορυφή προσφέρει μοναδική εποπτεία σε όλη την πεδιάδα και προκαλεί, 
ακόμα και στον σύγχρονο επισκέπτη, δέος. Τι αίσθηση θα προξενεί σε κάποιον το 
μνημείο όταν αυτό εγκλωβιστεί ανάμεσα σε δύο σύγχρονα ραντάρ; Θα επιτρέψετε την 
καταστροφή του χώρου με το οποίο είναι άμεσα συνυφασμένο και εξαρτώμενο το 
μνημείο; Θα επιτρέψετε εσείς, με την απόφαση σας σήμερα, την αλλοίωση του λόφου, 
που έμεινε ανέπαφος από τους μινωικούς χρόνους ; Το Μνημείο ανήκει στον λόφο της 
Παπούρα και ο λόφος είναι η ουσία του Μνημείου. 

 
Η εγκατάσταση των Ραντάρ στον ίδιο χώρο και μάλιστα όπως προτείνεται, σε 
εφαπτόμενες θέσεις, “πνίγει” και αφανίζει το Μνημείο. Ακυρώνει τη σημασία του. 

Η εγκατάσταση των ραδιοβοηθήματων μπορεί να γίνει σε μια από τις 4-5 κατάλληλες 
θέσεις, σε άλλες κορυφές που είχαν αρχικά επιλεγεί. 

 
Η εκπομπή ηλεκτρομαγνητικής ακτινοβολίας (Η/Μ) σε ακτίνα 200-300 μέτρων, καθιστά 
ΑΠΑΓΟΡΕΥΤΙΚΗ την παραμονή ανθρώπων. 

 
Άρα η συνύπαρξη στην Παπούρα ΔΕΝ είναι μονόδρομος αλλά απαγορευτική αφού 
ακυρώνει και το σχέδιο προστασίας και ανάδειξης που είναι το δεύτερο σκέλος της 
εισήγησης του πέμπτου θέματος. Επισκεψιμότητα με τα ραντάρ δίπλα ΔΕΝ υπάρχει! 
Η ίδια η ΥΠΑ μας λέει ότι προτείνει τη βέλτιστη λύση, ΟΧΙ τη μοναδική. 

 Η κοινωνία είναι καθολικά αντίθετη στην εγκατάσταση ραντάρ στην Παπούρα. 
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 Πολλοί αρχαιολόγοι με τις 130 υπογραφές, τεκμηριώνουν την αντίθεση τους. 
 Ο τεχνικός κόσμος του ΤΕΕ/ΤΑΚ, εκφράζει την αντίθεση του στην 

τοποθέτηση του ραντάρ στη συγκεκριμένη θέση και τέλος, 
 Ο Δήμος Μινώα Πεδιάδας έχει ΞΕΚΑΘΑΡΕΣ ΘΕΣΕΙΣ τις οποίες σας διατυπώνω 

συνοπτικά: 

1. Απορρίπτουμε απερίφραστα την εισήγηση για την συγκεκριμένη πρόταση 
του Υποδομών και τις θέσεις των ραντάρ που πνίγουν και καταστρέφουν το 
μνημείο και ζητούμε: 

2. Να κηρυχτεί άμεσα ο αρχαιολογικός χώρος και μάλιστα ως μείζονος σημασίας. Να 
οριστούν ζώνες προστασίας του μνημείου, Α και Β ώστε να διατηρηθεί όχι μόνο το 
ίδιο το μνημείο αλλά και το ευρύτερο περιβάλλον, να διατηρηθεί το τοπίο, το οποίο 
παραμένει αναλλοίωτο από τους μινωικούς χρόνους. 

3. Να συνεχιστεί η ανασκαφή 

4. Να προστατευτεί, αναστηλωθεί και να αναδειχθεί το μνημείο. 

5. Να καταστεί επισκέψιμο. 

6. Το Υπουργείο Υποδομών να δουλέψει επιτέλους και να κάνει αυτό που δεν έκανε 
εδώ και καιρό και να αναζητήσει, έστω και τώρα, τις εναλλακτικές που υπάρχουν, 
όπως υποχρεούται και να κερδίσει τον χαμένο χρόνο. 

 
Ο χρόνος έναρξης της λειτουργίας του ΑΔ φαίνεται ότι ούτως ή άλλως πάει πίσω 
σύμφωνα και με τα λεγόμενα των στελεχών, παρά το γεγονός ότι η πρόοδος των 
εργασιών της παραχωρησιούχου είναι πολύ καλή. 

Σήμερα, απευθυνόμαστε στα μέλη του Κεντρικού Αρχαιολογικού Συμβουλίου με την 
εμπιστοσύνη που επιβάλλει το κύρος και η διαδρομή τους. 
Είμαστε σίγουροι ότι θα σταθούν στο ύψος της θεσμικής και ιστορικής τους αποστολής, 
αξιολογώντας το ζήτημα με αμιγώς επιστημονικά και πολιτιστικά κριτήρια. 

- Ζητούμε αυτοψία, ώστε τα μέλη του ΚΑΣ να έχουν ιδία αντίληψη για το Μνημείο, 
πριν την ψήφο τους. 

- Zητούμε εκπόνηση μελέτης ηλεκτρομαγνητικής ακτινοβολίας Η/Μ». 

Το εν λόγω Συμβούλιο παρουσία τριακοσίων (300) αρχαιολόγων και παρά την 
αρνητική εισήγηση από την Εφορεία Αρχαιοτήτων Ηρακλείου και των Αρχαιολόγων 
της ανασκαφής ενέκρινε κατά πλειοψηφία την εγκατάσταση ραδιοβοηθημάτων 
(Ραντάρ), στο βουνό «Παπούρα». 

Κατόπιν τούτου ο Δήμος Μινώα Πεδιάδας και το Δημοτικό Συμβούλιο καλείται 
να αποφασίσει την άσκηση όλων των ένδικων μέσων για την κατάπτωση της εν λόγω 
απόφασης 

Ο ΔΗΜΑΡΧΟΣ 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Α. ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ 
…………». 

Κατόπιν ο λόγος δόθηκε στον εισηγητή του θέματος, δήμαρχο Κεγκέρογλου 
Βασίλειο, ο οποίος αναφέρθηκε επί της εισήγησης, απάντησε σε ερωτήσεις και έδωσε 
τις απαραίτητες διευκρινήσεις. 

 
Επακολούθησε συζήτηση και πλήρης περιγραφή των συζητηθέντων, βρίσκεται 

καταγεγραμμένη σε ηλεκτρονική μορφή που τηρείται στο αρχείο της Διεύθυνσης 
Διοικητικών Υπηρεσιών – Τμήμα Υποστήριξης Πολιτικών Οργάνων (Δημοτικό 
Συμβούλιο). 

 Κατά την ως άνω συζήτηση το λόγο έλαβαν και εξέφρασαν άποψη: 



 

Ο Βουλευτής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ, κ. Φραγκίσκος Παρασύρης, η δημοτική 
σύμβουλος και αντιδήμαρχος, κ. Αποστολογιωργάκη-Χαιρέτη Καλλιόπη, από την 
Πρωτοβουλία για τη Διάσωση Προβολή και Αειφόρο Ανάπτυξη της Πεδιάδας, κ. 
Φιλίππου Μαρία, και οι παρευρισκόμενοι πολίτες ή/και δημότες: Μαλεγιαννάκης 
Αθανάσιος, Καλλέργη Ισμήνη, Χαραλαμπάκης Ιωάννης, Ζωγραφάκης Μανόλης και 
Σταμάτης Πέτρου - Μάρας. 

Ακολούθως, ο κ. Πρόεδρος, παρακάλεσε για τη λήψη σχετικής απόφασης. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

Έλαβε υπόψη: 

 Τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 του Ν. 3852/2010 (ΦΕΚ Α΄ 87), 

 την, υπ’ αριθμόν 98/Α.Π.: 8182/26.01.2024 (Α.Δ.Α.: 9ΝΚ846ΜΤΛ6-Π6Λ), 
εγκύκλιο του Υπουργείου Εσωτερικών, 

 την, υπ’ αριθμόν πρωτοκόλλου: 16191/10-07-2025, εισήγηση του Γραφείου 
Δημάρχου, 

 τη γενομένη συζήτηση και τη διενεργηθείσα φανερή ψηφοφορία, σε σύνολο 
και ψηφισάντων δεκαοχτώ (18) δημοτικών συμβούλων 

 
ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ 

Α)ΤΟ ΘΕΜΑ ΕΙΝΑΙ  ΠΡΑΓΜΑΤΙ  ΚΑΤΕΠΕΙΓΟΝ ΚΑΘΩΣ ΑΦΟΡΑ ΤΡΕΧΟΥΣΕΣ 

ΕΞΕΛΙΞΕΙΣ ΠΟΥ ΕΠΗΡΕΑΖΟΥΝ ΑΜΕΣΑ ΤΗΝ ΠΕΡΙΟΧΗ ΚΑΙ ΤΗΝ 

ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΟΤΗΤΑ ΤΩΝ ΠΟΛΙΤΩΝ.  

Β) ΤΗΝ ΑΣΚΗΣΗ ΟΛΩΝ ΤΩΝ ΕΝΔΙΚΩΝ ΜΕΣΩΝ ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΠΤΩΣΗ ΤΗΣ 

ΕΝ ΛΟΓΩ ΑΠΟΦΑΣΗΣ ΤΟΥ ΚΕΝΤΡΙΚΟΥ ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ( Κ. Α. Σ) 

ΣΧΕΤΙΚΑ ΜΕ ΤΟ ΜΙΝΩΙΚΟ ΜΝΗΜΕΙΟ  ΣΤΟ ΒΟΥΝΟ «ΠΑΠΟΥΡΑ» ΚΑΙ ΚΑΘΕ 

ΑΛΛΗΣ ΣΧΕΤΙΚΗΣ  ΑΠΟΦΑΣΗΣ ΠΟΥ ΠΡΟΚΕΙΤΑΙ  ΝΑ ΑΚΟΛΟΥΘΗΣΕΙ ΟΠΩΣ 

ΜΕΛΕΤΗ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΙΚΩΝ  ΕΠΙΠΤΩΣΕΩΝ  ΚΛΠ. 

1. ΤΗΝ ΑΞΙΟΠΟΙΗΣΗ ΟΛΩΝ ΤΩΝ ΘΕΣΜΙΚΩΝ ΔΥΝΑΤΟΤΗΤΩΝ ΓΙΑ ΤΗΝ 
ΑΝΑΔΕΙΞΗ ΤΟΥ ΘΕΜΑΤΟΣ. 

 
Η απόφαση αυτή έλαβε αύξοντα αριθμό: 

138/2025 

 
- Μετά την εξάντληση των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης λύεται η 
συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου και υπογράφεται το πρακτικό αυτό, όπως 
παρακάτω: 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
( ακολουθούν υπογραφές) 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ 
ΤΟΥ ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
Ακριβές 
Αντίγραφο 

ΚΑΛΟΓΕΡΑΚΗΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ 
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